
 

 
 

 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 

Dato: Torsdag den 28.11.2024 
Tidspunkt: Kl. 18.00 – 21.30 
Mødeleder: Frederik 
 
  

Deltagere: Frederik Lynge Vognsen, Joakim Kristian Lauridsen Schmidt, Linda Askjær 
Madsen, Louica Schilling Mortensen, Malene Emborg Andersen, Susanne Østbjerg 
Kargo, Søren Skøtt, elevrepræsentanter, Gitte Poder, Rikke Ryg Christensen og Tor-
ben Precht Jensen. SFO-leder Bente Jensen deltog ad hoc i mødet. 
Fraværende: Søren Skøtt 
 

Dagsorden  
Orientering (O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

  

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden (B) 
 

Godkendt 
 

2. Godkendelse af referat (B) 
 

Godkendt 

3. Nyt fra formand (O) 
 

Skole og forældres landsmøde. 
Malene og Louica har deltaget i landsmøde. Temaet var: Bliv en stærkere stemme 
for din skolebestyrelse. 
Oplæg ved Bertel Haarder. Talte blandt andet om styrkelsen af kulturen i skolen og 
manglen på anerkendelse at lærernes arbejde. 
Workshops som Malene og Louica deltog i: 

- Principper for fællesskaberne på skolen.  
Har fået inspiration til hvordan bestyrelsen kan bruge principper til at styrke 
fællesskaberne på skolen. Og inspiration til en forældrefolder til kontaktforæl-
dre. 

- Få flere med til sociale arrangementer. 
Har fået viden om hvad der forhindrer forældre i at deltage i skolens arrange-
menter. Opmærksomhed på at jo mere samarbejde i starten af skoleforløbet 
jo bedre vil det lykkes at få et godt samarbejde i skoleforløbet senere hen. 
Samarbejdet mellem skole og hjem har stor betydning. Er blevet præsenteret 
for Forældremødespillet, som Skole og Forældre har lavet. Anbefaler at vi 
bruger det mhp. at sikre at alle deltagere i forældremøder får en stemme. 



 

 
 

Har hørt om initiativet Sammen om skolen på Landsmødet. 
Fra formandens beretning: Dialog og samarbejde er vejen frem. Opmærksomhed på 
forældre som ”den usynlig klassekammerat”.  
Forslag fra Malene og Louica:  

- Undersøge om der er grundlag for etablering af lokalforening i Billund Kom-
mune.  

- Tage principper for skole-hjem samarbejde op 
- Håndbog for bestyrelsesmedlemmer fra Skole og Forældre anbefales 
- Opfordring til at kikke på kurser for bestyrelsesmedlemmer 

4. Nyt fra elevrådet (O) 
 

Elevrådet orienterede om punkter fra seneste elevrådsmøde. 
Det handlede blandt andet om forberedelse af skolefesten og valg til ungerådet. 
TPJ deltog i to punkter til elevrådsmødet: 
Et punkt handlede om at få elevrådets input til hvad der kendetegner den gode skole.  
Et andet punkt handlede om elevrådets ønske om genåbning af skolebod mulighe-
den for at varme mad i mikroovn på skolen.  
Det er besluttet at foreslå skolebestyrelsen at lave en prøveperiode med salg i boden 
nogle dage i ugen. Dette for at se om det kan fungere med en lærer/elevdrevet bod.  

5. Nyt fra skolen (O) 
 

Skoleleder orienterede om proces og tidsplan vedrørende renovering af naturfagsfløj. 
Der vil være en design- og planlægningsfase frem til juni. Det er planen at renove-
ringsarbejdet skal foregå i perioden fra ferien til oktober. I designfasen vil repræsen-
tanter fra elevrådet og naturfagslærere blive inddraget gennem workshops med kon-
sulenter. Fra skolen indgår to naturfagslærere i projektgruppe sammen med service-
leder og skoleleder. 
Der er orienteret om inventarindkøb til klynger og om indkøb af elev-PC. Begge dele 
vil først blive leveret i det nye år pga. af leveringstid. 
GPO orienterede om terminsprøver i 8. - 9. klasse som netop er gennemført. Der 
blev også kort orienteret om ændringer vedrørende prøver i den nye aftale om Folke-
skolen, der medfører færre prøver og én udtræksblok.   

6. Mål- og indholdsbeskrivelse SFO (B) 
Revideret Mål- og indholdsbeskrivelse fremlægges til 
drøftelse/godkendelse i skolebestyrelse 
SFO-leder Bente Jensen deltager i dette punkt.  
Bilag 3 Mål- og indholdsbeskrivelse SFO 
 

SFO-leder Bente Jensen fremlagde forslag til revideret mål- og indholdsbeskrivelse 
for SFO. 
Forslaget er drøftet og er med enkelte ændringer godkendt.  
Mål- og indholdsbeskrivelse med de besluttede ændringer udsendes til skolebesty-
relsen til endelig godkendelse. 

7. Opfølgning på temamødet med Børne- og Familieud-
valget den 29. oktober (D) 

De deltagende bestyrelsesmedlemmer synes det var en spændende aften, hvor bør-
nesyn gennem tiden blev gennemgået. 



 

 
 

Aftenens tema var: Hvem taler på børnenes vegne? Bil-
lunds nye børne- og ungesyn i et historisk perspektiv. 
Hvad tog vi med fra aftenens oplæg og drøftelser? 
 

Der er med temamødet lavet et afsæt til det videre arbejde med implementering af 
Billund Kommunes nye børne- og ungesyn. 
 

8. Opfølgning på handleplan for mad og måltider (D) 
Link: Handleplan for mad og måltider 
 

Handleplan for mad og måltider skal revideres, da der er vedtaget ændringer, siden 
handleplanen er revideret sidste gang i december 2022.  
Handleplanen er drøftet. Madordningen er udvidet og skal beskrives som den er nu. 
Mulighed for køb i snackautomat og sortiment heri skal tilføjes.  
Skolebod er drøftet. Det er besluttet at lave en forsøgsordning med skoleboden som 
et elev- og lærerstyret tiltag. Der vil ikke som tidligere kunne trækkes på serviceper-
sonale ifm. driften. Sortiment i en forsøgsperiode er drøftet. Frugt og forskellige brød-
produkter er foreslået. Det er foreslået at holde åbent to dage i ugen i en prøveperi-
ode.  
Bestyrelsen foreslår at der opstilles nogle succeskriterier, som kan bruges når prøve-
periode skal evalueres og det skal afgøres om ordningen skal fortsætte. TPJ ser på 
dette sammen med elevrådet. 
Beskrivelse af skolebodsordning i handleplanen afventer indtil det er afgjort om det 
bliver en permanent ordning.  
Mikroovne på skolen er drøftet. Det er i dette skoleår besluttet, at der ikke må være 
mikroovne i klasser og klynger. Beslutningen er truffet efter flere tilfælde af uhen-
sigtsmæssig brug og et tilfælde, hvor forkert brug af ovn medførte at brandalarmen 
blev aktiveret og brandvæsen tilkaldt.  
De større elever har i spisepausen mulighed for at varme mad i mikroovn i cafeteriet i 
hallen.  
Handleplan for mad- og måltider tages op igen på kommende bestyrelsesmøde.  
TPJ laver ud fra bestyrelsens input forslag til revideret handleplan. 

9. Mobilpolitik (D) 
Der er stillet spørgsmål vedrørende skolens politik om 
elevers brug af Smartwatch i skoletiden. 
 

Emnet er drøftet. Det er besluttet at tage det op igen, når det har været drøftet på af-
delingsmøder blandt undervisningspersonalet. 

10. Budget 2025 (D) 
Orientering om budgetlægning for budgetår 2025 og 
drøftelse af prioriteringer. 
 

Skoleleder orienterede om proces ifm. udarbejdelse af skolens budget for 2025.  
Opdatering af faglokaler prioriteres. Særligt med fokus på naturfag. 

https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Handleplan%20for%20mad%20og%20m%C3%A5ltider%20-%20Vorbasse%20Skole%20-%20revideret%20december%202021.pdf


 

 
 

11.  Økonomirapport – november (O) 
Gennemgang af økonomirapport 

Bilag 4 Økonomirapport november 
 

Økonomirapport er gennemgået. Ingen bemærkninger udover at udgiften til indkøb af 
inventar og elev-pc først kommer i det nye budgetår. Det medfører et større overskud 
i 2024 end der hidtil er budgetteret med.  
 

12 Evt. - 
 

 


